
 
 

11. februar 2014 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremkommer jeg med følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1. I hvilken grad benytter man hospitalsklovnen i Dronning Ingrids Hospital? 

2. I hvilken grad udnyttes hospitalsklovnen i andre sygehuse under vort sundhedsvæsen? 

3. Hvilke støtte og lønnings midler er der afsat til en hospitalsklovn? 

4. Hvilke erfaringer, har man med brugen af hospitalsklovn i vort land? 

5. Gør man sig nogen fremadrettede overvejelser for at skulle fastholde og udvikle 

området i sundhedsvæsnet? 

 (Per Berthelsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

I de fleste lande gør man brug af hospitalsklovne til at gøre hverdagen lysere for børn og lette 
undersøgelse og behandling af disse. 
 
I Danmark er der så vidt jeg ved ligefrem mulighed for at uddanne sig som hospitalsklovn og kan 
komme under ordnede rammer gennem en sammenslutning, der varetager hospitalsklovnenes 
interesser og arbejdsvilkår. 
 
Jeg ved, at vi i vores land har en enkelt hospitalsklovn, som tappert kæmper for at udfylde en nyttig 
rolle for syge børn i vores landshospital DIH. Men jeg ved desværre også, at der ikke gives meget 
støtte til vedkommendes arbejde. 
 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


